
Toen wij hier zo’n 12 jaar geleden een appartement wilden kopen hebben wij eerst bij 
bewoners van de Hoogstraatbuurt geïnformeerd hoe het zat met de stankoverlast van de 
waterzuivering. Dat bleek zich te beperken tot enkele dagen per jaar. Een acceptabel 
antwoord en anders zou er toch ook niet zo dicht op dat terrein gebouwd mogen worden, 
was onze redenatie. We kwamen hier wonen, de overlast viel inderdaad mee, daarna 
volgden de plannen van de nieuwe waterzuivering.

De laatste 4 jaar is er afwisselend en niet in afnemende mate overlast van de waterzuivering. 
Mooie plannen voor hightech nieuwste systemen, medewerkers die trots zijn dat de 
bestuurders van de waterschappen ze zoveel vrijheid hebben gegeven om dit allemaal 
mogelijk te maken. Het zou beter worden dan de oude waterzuivering. We hebben diverse 
keren deelgenomen aan openstellingen op het terrein waar we werden meegenomen in de 
indrukwekkende plannen. Met vertrouwen zagen we het tegemoet.

Totdat de overschakeling van de oude naar de nieuwe zuiveringsinstallatie gerealiseerd 
werd. De zomer van 2018 was ronduit vreselijk. Overal in de omliggende buurten stonk het 
enorm, soms rook ik het al in het centrum als ik naar huis kwam fietsen. We schaamden ons 
als we bezoek ontvingen, net als onze buren, vrije tijd brachten we zoveel mogelijk elders 
door, want buiten zitten was niet te doen. Nadien is het nooit echt helemaal meer goed 
gekomen. Er was iets met de bacterie-aangroei, dan was er weer een filter kapot, en heel 
dikwijls zijn het de slibverladingen die enorme geurwalmen blijken te geven. Steeds wordt er 
wel gewerkt naar een oplossing, maar altijd pas als het te laat is. Het voelt alsof er één groot 
expirimenteergebied is toegestaan door de provincie en als je klachten hebt wordt je geacht 
die te melden bij de waterzuivering zelf. Het geeft een gevoel van “Wij van WC-eend….”

Geschrokken zijn we als bewoners van het feit dat plotseling de slibafhandeling van de hele 
provincie Utrecht hier in de stad plaatsvindt. Vrachtwagens rijden af en aan. Het lijkt erop dat 
de gemeente daar totaal niet van op de hoogte was wat de lange arm van de provincie 
binnen de gemeentegrenzen toestaat. Absurd idee om dit in een woonwijk te doen. De 
waterzuiveringsmensen zeggen dan dat zij niet begrijpen dat er gebouwd is, ik begrijp als 
omwonende niet dat HDSR dit heeft verzonnen en dat de provincie dit heeft goedgekeurd, 
om ten behoeve van de nieuwe installatie met vrachtwagens dit slib onze stad in te rijden, in 
een woongebied.

Ongetwijfeld is een ieder van goede wil, maar ik verlang echt wel terug naar de oude 
zuiveringsinstallatie. In de nieuwe situatie is altijd ergens een plek waar het stinkt, afhankelijk 
van de windrichting. Een ontzettend gore lucht, die misselijkmakend kan zijn, die onze 
woningen doet stinken en ons woongenot verpest. Daarnaast de regelmatige contacten met 
de HDSR en te boek staan als klagende bewoner is ook niet fijn. Ik baal enorm van de 
situatie en ook van de wijze van communiceren van de HDSR, die altijd reactief is naar de 
omwonenden in plaats van proactief. Diverse malen heb ik uitgelegd dat mensen best 
begrijpen dat er soms iets mis gaat, of kapot gaat waardoor er overlast is, maar informeer 
dan de omwonenden pro-actief, ipv dat die moeten gaan klagen, weer gebeld gaan worden, 
of heel gastvrij langs moeten/mogen komen in hun vrije tijd. Wij wonen hier, de 
waterzuivering is niet onze professie en ook niet onze hobby. 

De afstemming tussen gemeente, provincie en HDSR kan in mijn optiek beter, de 
informatievoorziening naar burgers ook en de objectieve beoordeling of de HDSR zich aan 
normen en vergunningen houdt ook.

Aangezien de RWZI niet kan worden stilgelegd bij problematische overlast is er dus maar één oplossing 
en dat is weliswaar een kostbare maar ook effectieve manier om dit probleem aan te pakken. Wij 
betreuren het dat de Provincie en/of de HDSR daarvoor middelen zal moeten vrijmaken, maar dat is 
de prijs om midden tussen woonwijken rioolwater te willen gaan zuiveren en het vrijkomend slib van 



deze en andere locaties te gaan bewerken. Ik roep u op om bij alle activiteiten waar stank vrijkomt te 
gaan werken in afgesloten ruimten met afzuiging en zuivering met gaswassers. Waardoor de 
stankoverlast voor omwonenden zich zal beperken tot slechts enkele dagen per jaar (en uiteraard liefst 
helemaal geen overlast).  

Als omwonende vraag ik de gemeente, de provincie en de HDSR om tot een reductie van de overlast 
te komen, zeker ook met het oog op de inbreidingsplannen en de naderende oplevering van 
appartementen in de nabije omgeving. Dat betekent dat er meer en andere middelen ingezet moeten 
worden om dit mogelijk te maken. En ik vraag u allen als verantwoordelijken dit spoedig met elkaar 
structureel op te lossen.


